
duben 2011

Porícanský posel
druhé císlo   

-1-

Obec Poříčany, Poříčany 235, 289 14, tel.: 321695351, 321695384,e-mail: ouporicany@volny.cz, www.obec-poricany.cz

AKTUALITY

Omezení o přerušení dodávky elektřiny
ČEZ oznamuje, že dne 14.4. v době od 8.00 do 
16. 00 dojde k přerušení dodávky elektřiny v 
celé severní části obce (od trati – směr Chrást a 
Kounice). Bližší informace můžete získat na 
poruchové lince ČEZ: 840 850 860.

 Zasedání ZO
Veřejné zasedání zastupitelstva se bude konat 
ve čtvrtek 14.4. od 19.00 na Obecním úřadě.

Bioodpad
Svoz kompostovatelného odpadu bude zahájen 
v pondělí 18.4. 2011,  pytle je možno zakoupit 
na OÚ za 10 Kč.
Anketa
Na základě podnětů některých z vás bychom 
se rádi zeptali na váš názor:
Který den by vám pro svoz odpadu vyhovoval 
více?  pondělí  x  úterý
Odpovědi můžete zasílat emailem nebo lístek s 
označením „ANKETA“ a Vaší odpovědí 
vhazujte do schránky obecního úřadu. Termín 
uzávěrky 30.4. 2011. 

Výzva - značení ulic 
V nových ulicích v lokalitě Sportovní dosud 
chybějí cedule se jmény ulic. Chybí značení i 
ve vaší ulici? Dejte nám prosím vědět do 15.4. 
(jméno ulice a umístění cedule).

Pálení čarodějnic proběhne v sobotu 30.4. na 
hřišti. Všechny srdečně zveme!

Společenská rubrika
Rádi bychom do Poříčanského posla zařadili 
pravidelnou společenskou rubriku. Bohužel z 
hlediska ochrany osobních údajů je  
zveřejňování osobních informací bez souhlasu 
občanů problematické. Proto vás chceme 
vyzvat, abyste nás, v případě, že si přejete 
zveřejnit narození vašeho potomka, významné 
jubileum, výročí zlaté svatby či vzpomínku na 
úmrtí někoho z vašich blízkých, kontaktovali 
telefonicky, emailem nebo osobně.

Hana Teršová
starostka

Vážené čtenářky, vážení čtenáři,

letos podruhé dostáváte do rukou Poříčanského posla. Co 
najdete uvnitř? Zajímavý je pohled poříčanského rodáka 
Martina Sahuly, který již několik let žije v Německu a může tak 
srovnávat, jak funguje občanská společnost v Čechách a u 
našich západních sousedů. O tom, jak bude vypadat tvář města 
či obce se v Německu mluví, občané vyjadřují svůj názor, který 
zastupitelé respektují. Všichni sdílejí společné prostory - kdo 
jiný by tedy měl o jejich rozvoji rozhodovat než oni sami? Jak 
probíhala veřejná diskuze o stavebních úpravách náměstí v 
Augsburgu si můžete přečíst na straně 2. Často se ptáte na svoz 
posekané trávy. Letos bude zahájen v pondělí 18. dubna. Chtěli 
bychom vám dát možnost volby, který den v týdnu by vám 
nejvíce vyhovoval, aby se bioodpad svážel. Pondělí nebo úterý? 
Pošlete nám své preference na mail  nebo 
jej napište na lísteček a vhoďte do schránky obecního úřadu 
nejpozději do 30. dubna. O výsledku vás budeme informovat 
prostřednictvím obecního rozhlasu. Obec plánuje výběrové 
řízení na nového poskytovale svozu odpadu pro rok 2012. 
Naším cílem je tyto náklady do budoucna snížit. Více si přečtěte 
na straně 7. Výběr z toho, co se v minulých dvou měsících událo 
v místním sportu najdete na straně 8, kde je i krátký rozhovor s 
nově zvoleným starostou TJ Sokol Poříčany Jiřím Apltauerem. 

Hezké jaro
Jiří Hrabě
zastupitel

ouporicany@volny.cz
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Jak se žije v Bavorsku
aneb proč nefunguje „o nás bez nás“

Bavoři jsou lidé s velkým srdcem. Podaří-li se vám kdy do 
něj dostat, stanete se nadosmrti členem kruhu téměř 
rodinného. V leckterých ohledech by si jistě rádi zavdali i 
s Čechy – sdílejí s nimi stejnou vášeň pro lahodný zlatavý 
mok, dokážou se bodře zasmát, udržují širokou paletu 
lidových tradic a pro rázná řešení nikdy nechodí daleko. 
Přesto je však v zemi weisswurstů na druhý pohled pár 
podstatných rozdílů.

Ten nejvýraznější z nich jsem poprvé poznal asi před 
třemi lety, kdy jsem na malém městě jménem Augsburg 
služebně trávil čtvrtý rok. Začalo to téměř nevinně. 
Městská rada tehdy zveřejnila plán přestavby jednoho z 
hlavních náměstí, který počítal s větší propustností 
dopravy a lepší průchodností osob mezi středem města a 
hlavním nádražím, důležitým dopravním spojem s 
nedalekým Mnichovem. Plány byly připravené a počítalo 
se se započetím staveb během následujících 6 měsíců. 
Jenže obyvatelům města samotný akt „oznámení 
přestavby“ poměrně hnul žlučí, a ti neváhali vstát od 
svých poloplných mázů a vzali radnici obrazně řečeno 
útokem. 
Kromě věcných argumentů, že zlepšení průjezdnosti 
přivede do středu města větší množství aut, zhorší životní 
podmínky nebo nevyhnutelně povede k vykácení 20 
historických platanů (a na to jsou - nejen bavorští - 
převelmi citliví), zaznělo také to, že nebyla navrhnuta 
vhodná alternativní řešení a že celá věc nebyla s obyvateli 
města řádně prodiskutována. Otázkou byla také výše 
nákladů potřebných na celý projekt, a zda si je město v 
dané situaci může dovolit ( popř. zda je neinvestovat třeba 
do renovace škol).
Tehdy jsem poprvé poznal, co v reálném životě znamená 
bojovat za veřejný zájem. A slovem veřejný v tomto 
případě nemíním „veřejně anonymní“. Každý 
jednotlivec, který obhajoval zastavení plánů, zastupoval 
také zájem svůj vlastní. Bylo vytvořeno mnoho petic, 
obcházely se domy, mluvilo se s lidmi. Výsledkem byla 
protestní akce před radnicí, která vyústila v přehodnocení 
celé situace.
Rada města byla donucena projekt stáhnout a v 
následných měsících podrobit veřejné diskusi. Kromě 
původně navrhované varianty vznikly ještě další tři, které 
byly v dalším řízení zredukovány na dvě. Z těchto dvou 
vybralo referendum občanů města jednu jedinou. Ta se od 
původně navrhované ve výsledku velice liší – jednak 
počítá se zachováním zeleně, umožňuje vést dopravu ve 
dvou odlišných směrech a kromě dalšího je také asi 3x 
levnější.

Druhým podobným příkladem by mohl být nedávný 
zákaz konzumace nápojů a potravin v centru města po 
desáté hodině večerní. Ulice Krále Maximiliána, která se 
táhne napříč historickým centrem, je lemovaná bary, 
podniky, restauracemi rychlého občerstvení, a přes teplé 
letní víkendy se stává pulsující tepnou jinak téměř 
ospalého městečka až do brzkých ranních hodin. I proto 
byl záměr městské rady navýsost logický – snížit hluk v 
centru města. Jenže i v tomto případě se radní tak trochu 
přepočítali. Zvedla se vlna protestů nejen z řad 
návštěvníků, ale i samotných provozovatelů těchto 
podniků. Jedni se obávali, že si nebudou moci dopřát 
občerstvení, druzí zase, že přijdou na mizinu, neboť noční 
provoz venku patřil k velmi výdělečným. Tato skupina 
zorganizovala happening za zrušení zákazu a reakce na 
sebe nenechala dlouho čekat. Ozvali se majitelé a 
obyvatelé domů v centru města, kteří zákaz zase chtěli 
mermomocí zachovat. Zuřivě se diskutovalo, 
protentokrát i nad již zmíněnými mázy, názory se 
dokonce i několikrát objevily v místních novinách.

pokračování na straně 3.
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Radnice to vyslyšela a zorganizovala velkou diskusní 
akci na hlavním náměstí, kde se představily oba tábory a 
probraly své argumenty. Ač se diskuse v pozdějších 
hodinách celkem přiostřila, výsledkem bylo zavedení 
„zkušební doby“ na zákaz, kdy se po dobu dvou měsíců 
sledovalo jaký dopad bude zákaz na všechny 
zainteresované mít. Hluk se snížil, ale zákazníků ubylo, a 
tak vzniklo řešení, při kterém byl zákaz zrušen, ale za 
cenu toho, že se majitelé podniků sami zavázali dohlížet 
na veřejný klid a pořádek.
Situací podobného druhu bych mohl ze současného 
Augsburgu nebo běžného denního života za humny mé 
rodné vlasti vybírat donekonečna.

 Podstatou všech těchto aktivit je fungující občanská 
společnost. Nezávisle na politické orientaci jejích 
jednotlivců, náboženskému vyznání nebo odlišnému 
životnímu stylu, je to skupina lidí se společným zájmem a 
nadšením pro věc, která umí – podobně jako hlídací pes – 
zaštěkat pokud je něco v nepořádku.
A to je jen to základní. Dokáže zformulovat svůj vlastní 
(tedy veřejný) zájem a postavit za něj skupinu obyvatel z 
masa a kostí. Bavorští kníratí pánové s kloboučky a 
koženými pumpkami a jejich protějšky ve šněrovačkách s 
hlubokými výstřihy tohle už vědí.

Martin Sahula, Augsburg 
Autor pochází z Poříčan
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� Obecní úřad od března zaměstnává na 50 hodin 
měsíčně paní na úklid v obci. Navíc se nám podařilo 
zajistit od Úřadu práce v Kolíně jedno místo v rámci 
programu veřejně prospěšných prací pro období od 1.4. 
do 31.11. 2011.
� Světelná signalizace na přechodu u parku, která byla 
poškozena při prosincové nehodě, je znovu funkční. 
Oprava byla uhrazena z pojistného plnění.

Nabízíme:
Prodej publikace ,,Poříčany - procházka minulostí ”... 100,- Kč
Prodej laminovaných leteckých fotografií obce... 80,- Kč

...a co nás čeká

Instalace laviček a odpadkových košů
Velmi často se setkáváme s Vašimi připomínkami 
ohledně chybějících laviček a odpadkových košů. Tento 
nedostatek začneme řešit v průběhu tohoto roku a v obci 
by se mělo postupně objevit zhruba 10 košů a 15 laviček, 
s ohledem na dostupné prostředky.

Řešení dopravní situace v ul. Kounická
Otevření nového oddělení MŠ s sebou přineslo nárůst 
dopravy v Kounické ulici. Část rodičů začala parkovat u 
zadního vchodu do areálu školy a v ranních a odpoledních 
hodinách tam bývá poměrně rušno. Na základě žádosti 
našich spoluobčanů se snažíme situaci zlepšit. S 
příchodem teplejšího počasí pokračují práce na úpravách 
parkoviště. Také jsme zažádali o instalaci dopravního 
značení (omezení rychlosti na 30 km/h).
Žádáme všechny rodiče, kteří děti do školky vozí, o 
zvýšenou ohleduplnost – netroubit, neparkovat na 
zelených pruzích a na ulici a v případě nutnosti využít 
parkoviště v ulici Školní. Jezděte v okolí školy a školky 
opatrně! Děkujeme.

Informace OÚ
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� V sobotu 19.3. se v Poříčanské sokolovně konal 
Maškarní.  Na odpolední dětský karneval dorazilo asi 
120 dětí, účast na večerní zábavě pro dospělé nebyla tak 
vysoká, což ale přítomným nijak nevadilo. Děkujeme TJ 
Sokol Poříčany, sponzorům a všem lidem, kteří se 
podíleli na přípravě a organizaci. 

Údržba dětského hřiště
Po téměř třech letech od otevření dětského hřiště bude v 
průběhu měsíce dubna provedena oprava nátěrů herních 
prvků a dopadových ploch. Z tohoto důvodu dojde k 
dočasnému omezení provozu. Díky za pochopení.

Oprava silnic III. tříd
Stejně jako ostatní obce, i v Poříčanech se po zimě 
výrazně zhoršil stav silnic. Asi nejhorší je situace v ul. 
Hořanská. Silnice II. (Českobrodská)  a III. (Hořanská, 
Klučovská, Kounická a V Průhonu) tříd jsou ve 
vlastnictví Středočeského kraje a obec je nemůže 
opravovat. O našem problému  jsme  proto jednali se 
Správou a údržbou silnic, která má jejich opravy na 
starost. Vzhledem k tomu, že silničáři hospodaří s velmi 
omezeným rozpočtem, nebyli schopni říct termín, kdy 
Poříčany přijdou na řadu. Budeme SÚS dále urgovat. 

Co je v obci nového...

Jaroslav Hampl

Hana Teršová



Bigbít a disko U Hroudu

  9. dubna - bigbít Crossband + Straton, začátek ve 20 hodin
23. dubna - velikonoční zábava, hraje YCONA, začátek ve 20 hodin
13. května - bigbít ROXOR + Houpací kůň, začátek ve 20 hodin

Nový sál hostince U Hroudů, rezervace: 728 674 620

pivo Nymburk 11 - 20 Kč
Rum 0,05 - 20 Kč, Vodka 0,05 - 20 Kč

Mojito - 65 Kč, Cuba libre -55 Kč
občerstvení, klobásky

V příštím čísle program na další dva měsíce - bude country a tak dál...
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Lokality k čištění: 
Příkopy podél silnic (na Sadskou, Chrást, Kounice, Hořany, Klučov)
Cesty  do Kerského lesa
Břehy Šembery ke „ Třem kanálům”
...a samozřejmě i odpadky po vsi

Prosím, neodevzdávejte v rámci této akce soukromý odpad, pro ten je určen velkoobjemový 
kontejner! 

Naší snahou zároveň bude co nejvíce odpadu vytřídit (plasty, sklo) – tříděný odpad bude odvezen zdarma. 

Pokud víte v Poříčanech a okolí o konkrétním místě, které by bylo potřeba uklidit, dejte nám v předstihu vědět na 
obecní úřad. Stejně tak nám pomůžete, pokud s sebou třeba vezmete foťák a výsledky Vaší práce zdokumentujete 
(fotografie před a po), apod.

Na všechny dobrovolníky čeká v sobotu odpoledne odměna v podobě piva/limonády a buřtu/tatranky na 
hřišti!

Pro bližší informace volejte 724927137 nebo pište na ouporicany@volny.cz

Ukliďme Poříčany!

Poříčany se zapojily do nultého ročníku akce 
Ukliďme Pošembeří!, kterou pořádá 

 v rámci 
celosvětové akce  a 

. Jedná se o 
aktivitu zaměřenou na koordinaci dobrovolných 
úklidových prací na území regionu Pošembeří a 
hlavním cílem je vyčistit od odpadků veřejné 
prostory (náves, ulice, okolí silnic a problémové 
lokality) v největší možné míře.

Připojte se k nám! 

V sobotu 16.4. v 9 hodin zahájíme celou akci na 
hřišti v Poříčanech. Všichni dobrovolníci 
dostanou pytle na odpad a instrukce. Pokud máte 
možnost, vezměte si své vlastní pracovní 
rukavice, případně reflexní vesty nebo hrábě. 
Dobrovolníci budou rozděleni tak, abychom 
pokryli jednotlivé lokality. Vítáme i malé 
pomocníky – stačí, když třeba vyrazíte s 
kočárem na procházku do lesa a cestou nasbíráte 
igelitovou tašku odpadků :-). Pokud se nechcete 
připojit k organizované akci, a přesto máte chuť 
vyrazit za úklidem,  i to je možné. Odpadky, 
ideálně vytříděné (plast-sklo-směs), lze 
odevzdat ve sběrném dvoře u zdravotního 
střediska – tam se budou shromažďovat, než 
budou odvezeny. Větší a těžší kusy odpadu bude 
v průběhu dne svážet obecní multikára
Odvoz odpadu, který se vysbírá v příkopech 
podél silnic, zajistí Správa a údržba silnic, stačí 
ho označit a ponechat na vhodném místě u 
silnice. 

obecně 
prospěšná společnost Region Pošembeří

Clean Up The World 
Evropského roku dobrovolnictví

Porícanský posel císlo 2/duben 2011

Hana Teršová
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Odpady, odpady, odpady...

V reakci na zvýšení poplatku za svoz komunálního 
odpadu se vyrojilo mnoho dotazů: „Jak to s těmi odpady 
vlastně je?“ nebo „Za co vlastně platíme?“. A s 
nadcházejícím jarem se množí i dotazy na to, zda bude i 
letos fungovat svoz bioodpadu nebo zda bude nadále  k 
dispozici kontejner na objemný odpad. Přinášíme proto 
informace, které snad tyto otázky zodpoví a uvedou věci 
na pravou míru.

Nejprve k poplatku za svoz popelnic. 
Částka 750,- Kč na osobu zahrnuje  předpokládané 
náklady na svoz popelnic a tříděného odpadu. V této 
ceně není započtený bioodpad ani kontejner,  to 
především proto, že tyto služby nevyužívají všichni 
občané a nebylo by spravedlivé rozúčtovat je mezi 
všechny. Vzhledem k tomu, že poplatky se vybírají v 
únoru, kdy není známa celková suma nákladů za celý rok, 
vychází se při stanovení výše poplatku z předpoklá- 
daných nákladů.  Při jejich výpočtu se jako základ berou 
skutečné náklady na svoz směsného odpadu (popelnic) a 
separovaného (tříděného) odpadu za rok 2010. K nim se 
připočte částka odpovídající navýšení ceny za uložení 
odpadu na skládce v Radimi pro rok 2011 (o 100 Kč/t), 
odečte se dotace za separovaný odpad od firmy 
EKOKOM a zohlední se  nárůst počtu obyvatel Poříčan.

I nadále bude fungovat možnost uložení směsného 
odpadu do velkoobjemového kontejneru  v 
hospodářském dvoře u zdravotního střediska. 
 
Do kontejneru patří: starý nábytek, matrace, koberce a 
jiný objemný odpad domácností. 
Nepatří sem: bioodpad, stavební odpad, pneumatiky, 
chemikálie, apod.

2009 2010 Předpoklad 
2011

Počet obyvatel Poříčan 1284 1335 1375 
Příjmy
Příjmy od fyz. osob 655.628,- 671.290,- 1.031.250,-
Příjmy od podnikatelů 32.000,- 22.500,- 30.000,-
Dotace za třídění odpadu 49.649,- 45.653,- 45.000,-
Příjmy celkem 737.277,- 739.443,- 1.106.250,-
Výdaje
Popelnice 881.586,- 887.252,- 1010.000-,
Tříděný odpad 100.974,- 147.867,- 150.000,-
Výdaje celkem 982.560,- 1.035.119,- 1.160.000,-
Doplatek obce 245.283,- 295.676,- 53.750,-

Ve sběrném dvoře u zdravotního střediska je možné 
bezplatně odevzdat i vysloužilé elektrospotřebiče 
(pouze kompletní).

Další kategorií odpadů je nebezpečný odpad (barvy, 
plechovky od barev, chemikálie, pneumatiky, 
autobaterie,  aj.). 
V současné době naše obec nesmí tyto odpady 
shromažďovat. Je možné odvézt je  přímo do sběrného 
dvora Pečeckých služeb, kde je uložení zpoplatněno dle 
jejich ceníku. Rádi bychom i toto změnili a zahájili jsme 
jednání s Pečeckými službami o možnosti svozu 
nebezpečného odpadu – do Poříčan by byl přistaven 
speciální kontejner, kde by bylo možno odpady odevzdat.

Bioodpad
Službu svozu kompostovatelného odpadu zachováme i 
nadále a zůstává i cena 10 Kč/pytel. Svoz bude zahájen v 
pondělí 18.4. Připomínáme, že do pytlů je možné dávat 
posekanou trávu, listy, plevel, zbytky rostlin, nastříhané 
větvičky do průměru 1 cm. Pytle je možné zakoupit na 
obecním úřadě.

Závěrem k odpadům:
Naším cílem je náklady na svoz odpadů co nejvíce snížit. 
Mimo jiné plánujeme nové výběrové řízení na 
poskytovatele svozových služeb pro rok 2012. Důležité 
je i důsledné využívání kontejnerů na tříděný odpad.
Vzhledem k výše popsané konstrukci poplatku je zřejmé, 
že dostatečné snížení nákladů, resp. jejich udržení,  bude 
mít za následek i zachování výše poplatku, či dokonce 
jeho snížení. Na nás všech záleží o kolik.
O všech plánovaných změnách a průběžném vývoji 
budete včas informováni prostřednictvím webových 
stránek, rozhlasu a v neposlední řadě i prostřednictvím 
Poříčanského Posla. 

H.Teršová, L.Melich

Tabulka kalkulace příjmů a výdajů

i)Počet obyvatel pro rok 2011 nejsou trvale hlášené osoby, ale je to odhad všech poplatníků v obci.

Porícanský posel císlo 2/duben 2011
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             SK POŘÍČANY
zimní příprava mládeže

V zimní přestávce se naše oddíly mladší přípravky, starší 
přípravky a žáků zúčastnily mnoha turnajů v rámci 
přípravy na jarní část sezóny. 
Zde jsou jejich výsledky a umístění:

Žáci 

sestava: Hampl, Chocholáč, Tříska, Stárek,
               Vymazal T., Rezek J., Bydlák D.

 5.3.   Jičín   1. místo

Starší přípravka 

sestava: Rezek J., Bím T., Vymazal M., Bašus, Vavák,      
   Kopec, Kaše, Matoušek, Bydlák D.

16.1. Nymburk   2. místo      nejlepší hráč turnaje     

30.1. Milovice      3. místo
12.2. Běchovice   2. místo
12.3. Běchovice   6. místo
20.3. Milovice      5. místo       nejlepší brankář turnaje 

Jakub Kaše

Mladší přípravka 

sestava: Podlipný, Fridrich, Matoušek, Vosecký D., 
  Hlavica, Bím O., Rezek F., Kopec, Vavák, 
  Bydlák A.

13.2. Běchovice    3. místo      nejlepší střelec turnaje 
             Jan Vavák

5.3.   Běchovice    3. místo      nejlepší střelec turnaje 
             Patrik Matoušek

19.3. Běchovice    2. místo      nejlepší střelec turnaje 
Jan Vavák

Jaroslav Hampl

 , 
              

                    
Tomáš Bím

Valná hromada místní TJ Sokol zvolila v březnu svého 
starostu. Na dvouleté funkční období se jím stal 
dosavadní místostarosta Jiří Apltauer.  

Gratuluji ke zvolení. Co máte před sebou jako první 
úkol?
Chtěl bych hned na začátku omladit výbor Sokola. 
Jednání by se měli účastnit aktivní cvičenci, sami by si 
řekli, co chtějí. 
Co dnes může Sokol v Poříčanech lidem nabídnout?
Sokol dnes už není jen o té fyzické kondici, jak tomu 
bývalo dřív. Pod TJ Sokol působí volejbalový oddíl, 
badminton, ping-pong, v Sokolovně funguje posilovna, 
cvičí se tam aerobic, hasiči tam nacvičují Máje, dovedu si 
představit, že může existovat třeba šachový kroužek, či 
cokoliv jiného. Důležité je vždy najít někoho obětavého, 
kdo si to vezme pod křídla. 
Právě o nájmu Sokolovny pro nacvičování Májů se 
hodně mluvilo, i na zastupitelstvu. V tom smyslu, že by 
si dvě místní organizace při společenské akci pro obec 
měly vyjít maximálně vstříc…
Všechno záleží vždycky na dohodě. Oni udělají něco pro 
nás, my pro ně. Druhá věc je, že peníze Sokol potřebuje.  
Budova Sokola má svou historii, jistě by byly třeba 
nějaké opravy. Máte nějaké v plánu?
V první řadě musíme budovu udržovat v takovém stavu, 
aby byla funkční. Pokud se naskytne možnost získat 
nějakou dotaci, využili bychom ji například na opravu 
střechy. Ale stavební úpravy probíhají průběžně. Za 
finanční podpory obce jsme například zrekonstruovali 
sociální zařízení, ze západní strany jsme dávali nová 
okna. Plánujeme vyměnit dveře a okno u nouzového 
východu za plastové, protože tam táhne. Všechny opravy 
samozřejmě závisí na penězích, proto je řešíme postupně.

Jiří Hrabě 

Porícanský posel císlo 2/duben 2011
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Chceme, aby děti nekouřily

Začátkem března uspořádala Základní škola T. G. 
Masaryka a MŠ Poříčany pro své žáky programy, které se 
věnovaly prevenci kouření a závislosti na nikotinu. Celá 
akce proběhla ve spolupráci s Českou koalicí proti tabáku 
(ČKPT). Programy se lišily svou koncepcí i informační 
náročností tak, aby odpovídaly věku dětí.
 První program NEKUŘÁTKA“ byl určen pro žáky 3. – 5. 
třídy. Základní informace o následcích kouření a prevenci 
byly dětem poskytnuty hravou a interaktivní formou. 
Důležitým cílem byla podpora zdravého životního stylu u 
žáků ZŠ.
 Program „TÍPNI TO“ pro žáky 6. – 9. třídy obsahoval 
několik přednáškových bodů. Mezi ty hlavní patřila 
závislost na nikotinu, zdravotní následky kouření, 
ekonomické dopady, odvykání kouření apod. Celý 
program probíhal opět interaktivní formou – s využitím 
počítačové prezentace s obrázky a videi.
Z hlediska primární i sekundární prevence jsou podobné 
akce pro žáky přínosné, stojí méně než jedna krabička 
cigaret a pomáhají k tomu, aby se nad problémem 
pozastavili a hlouběji zamysleli. Hlavní a nejdůležitější 
prevence má mít však své pevné základy v rodině. Také 
chcete, aby děti v Poříčanech nekouřily?

Lenka Kapková – preventista sociálně patologických jevů ZŠ
lenka.kapkova@zsporicany.cz

Zápis do MŠ a ZŠ

Jaro s sebou vždy přináší zápisy do školky i školy. V 
letošním roce nás nepřekvapil počet dětí, které se chtěly 
zapsat do MŠ. K zápisu přišlo 32 zájemců. Díky navýšené 
kapacitě školky na 81 míst a jednoznačně stanoveným 
kritériím, budou všechny děti z Poříčan, které dosáhly tří 
let věku a mají tudíž nárok na vzdělávání v MŠ, přijaty. 
Několik míst zbylo ještě na děti mladší, ty dle zákona 
můžeme přijmout v případě volné kapacity. Nejmladší 
žadatelé zůstanou v pořadníku a v případě uvolnění míst 
budou vyzváni k docházce.
Zápis do ZŠ proběhl hravou formou. Na děti čekal svět 
„Pejska a Kočičky“ nebo „Ferdy Mravence“. Děti 
ukázaly učitelům ZŠ, co již umějí, ale i na čem bude dobré 
ještě pracovat, než uslyší první zvonění. Rodiče měli 
možnost výsledky zápisu konzultovat se speciálním 
pedagogem ZŠ. Do školy se přihlásilo 40 budoucích 
prvňáčků. Připravenost dětí na první třídu je vysoká, o 
odklad žádají pouze dvě děti, které navštěvovaly jinou 
MŠ. Škola se stejně jako školka potýká s prostorem. Již 
druhý rok po sobě budeme totiž otevírat dvě první třídy. 
Zatím se nám daří vždy nalézt řešení, jak děti umístit tak, 
aby byla zajištěna kvalitní výuka. V letošním roce byla 
zbudována další třída, tentokrát v prostorách jídelny.
 Rodiče předškoláků čeká na konci května schůzka k 
nástupu do školy, kde se dozví všechny potřebné 
informace.
Poděkování 
Firmě pana Miroslava Horyny, která vybudovala v 
rekordním čase ve škole další třídu. 
Firmě Beneš a Lát, která poskytla sponzorský dar pro 
rozvoj ZŠ a MŠ Poříčany. Z tohoto daru byla zbudována 
nová třída.
Přispějte na školu
Vybavovat nové i stávající prostory školy  je finančně 
náročné. Budeme rádi, když nám s tím pomůžete. Prosím, 
zvažte tuto možnost. Sponzorské dary jsou smluvně 
ošetřené. 

Odpoledne s Moranou
Klub rodičů při MŠ Poříčany uspořádal v sobotu 2.4. 
2011 pěkné odpoledne pro přibližně 30 dětí. Ty od školy 
putovaly s Moranou na ramenou až k mostu přes 
Šemberu, kde společnými silami vládu zimy ukončily. 
Děti pak stopovaly plavbu Morany v říčce Šembeře a 
procházka byla zakončena táborákem na Hořance. Celá 
akce byla naštěstí slunečná a velmi vydařená. Děkuji 
patronkám klubu, které podporují komunitní život v naší 
mateřské škole, ale i v celé obci.

Květa Suchánková – ředitelka ZŠ a MŠ   
kveta.suchankova@zsporicany.cz

POZOR!
14.4. nebude zajištěn provoz MŠ z důvodu odstávky 
elektrického proudu. Provoz školy bude zajištěn v režimu 
výletů. Odpolední družina nebude mít v provozu.
Pozvánky
� 19.4. v 16.00 Vás zveme na „Velikonoční jarmark“. 
Děti z MŠ i ZŠ pro Vás připravují velikonoční dekorace.
� 6.5. celé odpoledne bude probíhat prezentace 
celoškolního projektu. Tentokrát s názvem „Šlapeme si 
po Zemi“. Přijďte se podívat, jak umějí být naše děti 
šikovné!
Den Země v MŠ a ZŠ
27.4.  ZŠ i MŠ bude uklízet Poříčany. Den Země takto 
slavíme již 3. rok. Pokud budete mít chuť, připojte se k 
našim skupinkám, které budou v ulicích Poříčan 
dopoledne uklízet.

Porícanský posel císlo 2/duben 2011
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: 606 100 344
: 314 000 970
http://vinozporican.unas.cz
: tomas.hybner@volny.cz

Jana Hroudy 401
289 14 Poríčany     

Sudová a lahvová vína

otevreno denne 17.00 - 20.00 hodin

Porícanský posel císlo 2/duben 2011

  

Maminky, nebojte se podnikání! 
Ukážeme Vám, jak na to!

Rodičům ve Středočeském kraji nabízíme:
•  Praktické informace k rozjezdu podnikání
•  Kurzy s hlídáním dětí  zdarma
•  Začátek září 2011 nebo březen 2012
•  Dopol . a odpolední kurzy, max. 2x týdně

Přijďte se  
dozvědět 

více

vždy ve středu nebo čtvrtek 9 – 12 hod.
 27. 4.    Dolní Počernice, RK Veselý čertík, Národních hrdinů 3 
 4. 5.    Šestajovice, budova bývalé MŠ, 9.května 141
 18. 5.    Nymburk, MC Svítání,  Letců R.A.F. 1989
 19. 5. Kolín, RC Hvěz d i č  ka, Antonína Kaliny 1351
 25. 5.    Čelákovice, Kulturní dům, Sady 17. listopadu 1380/6
 26. 5.    Úvaly, Kačenčina školička, Náměstí Arnošta z Pardubic 16
 1. 6.    Pečky, MC Pramínek, Tř. J. Švermy 141
 8. 6.    Brandýs n. L, Brandýský Matýsek, Zahradnická 1723/A
 15. 6.    Přišimasy, Klub Šikulka, v budově OÚ Přišimasy
 16. 6.    Český Brod, MKIC, Náměstí Arnošta z Pardubic 1

Více informací:
Tel.:  724 535 898  
info@nebojtesepodnikani.cz 
www.nebojtesepodnikani.cz

tel.: 723 549 330
 e-mail: 

 
blanka.potmesilova@seznam.cz

www.cbnasetrida.estranky.cz

CVIČME V RYTME

Každý čtvrtek od 18.00 – 19.00 hod. 
cvičení pro dospělé

Chybí Vám tělocvik nebo taneční 
kurzy?

Rozpohybujete tělo, procvičíte 
správné držení těla, podpoříte 

srdeční činnost tanečním rytmem, 
zaposilujete si a ještě užijete spoustu 

legrace.

dubna 2011.

Děti se naučí zábavnou formou 
cvičení a pohybu v prostoru,

 cvičení s hudbou, základy taneční 
průpravy, cviky na správné držení 

těla a strečink.

Začínáme zkušební jízdu od 14. 

BABY DANCE

CVIČEBNÍ BLOK
od 14. dubna do 23. června 2011

CENA
1. lekce zdarma + 10 lekcí za 500 Kč

1 hodina 60 Kč

Vyučovací hodina ………60 min.

Poříčany
Vchod z boku hostince (dočasně), od září bude zprovozněno nové 

venkovní schodiště.

KURZY VEDE

 Mgr. Blanka Potměšilová
dvojnásobná vícemistryně republiky formací ve standardních 

tancích, držitelka třídy A v tancích latinskoamerických a 
mezinárodní třídy M v tancích standardních

dále pak absolventka Pedf Univerzity Karlovi v Praze

Začínáme každý čtvrtek v 16:00 v nově otevřeném 
sále v hostinci U Hroudů. 
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 V první fázi po pozření vajíček a po vylíhnutí larev se 

může napadení projevit pocity únavy, bolesti břicha, 

zvýšené teploty, otoky na různých částech těla. Ve druhé 

fázi kdy se dostávají z plic škrkavky opět do střeva se 

mohou objevit poruchy zažívání, průjmy, bolesti břicha, 

nechutenství , chudokrevnost  a  u některých citlivých 

lidí se mohou objevit i různé kopřivkové vyrážky po 

celém těle.

Ke snížení výskytu škrkavek slouží především 

pravidelné odklízení exkrementů a odčervení, které se 

doporučuje u dospělých psů minimálně 2x ročně. Pokud 

je v domácnosti malé dítě, tak se doporučuje pravidelné 

odčervení opakovat po 3-4 měsících. V případě, že 

uvidíme ve stolici živou škrkavku, znamená to masivní 

invazi a musíme hned odčervit a toto opakovat za 14 dní. 
Štěňata jsou citlivější k začervení a snáze se u nich 

rozvinou zdravotní potíže s tím spojené. Z tohoto 

důvodu se odčervují ve 2, 4, 6 a 8 týdnech a pak jednou 

měsíčně do 6 měsíců věku. Pak se odčervují stejně jako 

dospělí psi. Odčervení je jednorázová záležitost a psi i 

kočky se mohou nakazit pozřením vajíček třeba při 
požírání znečištěné trávy nebo potravy hozené na zem již 

1-2 dny po odčervení.

Dodržujeme-li zásady správné hygieny, škrkavek se bát 

nemusíme. Buďme ohleduplní k sobě i ke svému okolí! 

Snažme se zpříjemnit si prostředí, ve kterém žijeme tím, 

že budeme uklízet po svých mazlíčcích nejen na vlastní 

zahradě, ale i  na veřejných prostranstvích, chodnících a 

ulicích. Můžeme pak být klidní, že nikomu 

nezpůsobíme zdravotní potíže  a nezkazíme dobrou 
náladu spoluobčanů „nášlapnou minou“.

MVDr. Radek Musil

O zvířatech a lidech

Proč vlastně hned v úvodu neparafrázovat slavný 

román Johna Steinbecka – ano, to, zda uklízíme na 

procházce po svých čtyřnohých mazlíčcích svědčí 

něco i o nás samotných.

Vyjít si za hezkého počasí se psem na procházku je 

prostě idyla. Jenže většinou náš psí přítel po sobě nechá 

nějakou památku. Tu u patníku, jinde u něčího plotu či 

na trávníku v parku. Když letos slezl sníh, měl jsem 

pocit, že si řada pejskařů do svědomí sáhnout nemůže. 

Všude po obci bylo poseto. A nejvíce tam, kde nikdo 

žádné psy nemá. Paradox? Ani ne. 

Přitom důvodů, proč uklízet psí exkrementy je hned 

několik. Sice se říká, že šlápnout do h…. znamená 

“štěstí“, ale vsadím se, že v ten osudný okamžik si to 

myslet nebudeme. Zásadním důvodem proč uklízet 

výkaly po mazlíčcích je možné zdravotní riziko pro nás 

samotné. Psi i kočky jsou velice často napadeni 

škrkavkami, což jsou oblí červi parazitující v tenkých 

střevech. Během vývoje samičky škrkavek kladou 

vajíčka, která společně s výkaly odchází ven. Tam čekají 

na nového hostitele, kterým může být i člověk. Nejvíce 

ohroženy jsou děti, které si hrají na místech 

znečištěných psími a kočičími exkrementy. Po pozření 

vajíčka se zněj ve střevě vylíhne larva, která ze střeva 

putuje přes stěnu střevní kapilárami a cévami do plic, 

kde prodělává část svého vývoje a poté je vykašlána a 

polknuta. V tenkém střevě dokončí vývoj a koloběh se 

opakuje.

Myslivecké sdružení Černá 

obora žádá občany, aby do 

začátku července omezili 

vycházky do lesa, obzvlášť se 

psem. Začíná totiž kladení 

mláďat. Pokud do lesa přeci 

jen půjdete, pohybujte se 

prosím na vyznačených 

cestách se psem na vodítku. 

Předejdete tak zbytečnému 

plašení zvěře. Děkujeme za  

pochopení.  

(jih) 

Omezte vycházky do lesa

Porícanský posel císlo 2/duben 2011
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Zjistete, která slepička snesla vajíčko, a vymalujte si ho.
Aleš Kadeřábek

SOUKROMÝ PRAKTICKÝ LÉKAŘ PRO DĚTI A DOROST

MUDr. Marie Chocholová

Lysá nad labem
Okružní 1516

PSČ 289 22
tel./fax: 325 553 751

mobil: 606 840 451
e-mail: detske.stredisko@centrum.cz

ORDINAČNÍ HODINY:   Lysá n/L, Poříčany, Přerov, Milovice

Pondělí

DOPOLEDNE      ODPOLEDNE

Úterý

Středa

Čtvrtek

Pátek

7:30 - 8:00 odběry
8.00 - 11:00

12:00 - 15:00
Poříčany

7:30 - 8:00 odběry
8.00 - 11:00

11:30 - 12:30 Milovice
13:00 - 14:30 poradna

7:30 - 8:00 odběry
8.00 - 10:30 Poříčany 12:00 - 17:00

7:30 - 8:00 odběry
8.00 - 11:00

11:15 - 12:45 Přerov
13:00 - 14:00

7:30 - 8:00 odběry
8.00 - 10:30

12:00 - 14:00
Poříčany

Porícanský posel císlo 2/duben 2011

Rozpis přijímání odpadu do 
velkokapacitního 

kontejneru v roce 2011

Odpad se bude přijímat od 9 do 11 hodin v níže
uvedené soboty ve sběrném dvoře u zdravotního střediska

Duben        2., 16. a 30.
Květen       14. a 28.
Červen       11. a 25.
Červenec   9. a 23.
Srpen         6. a 20.
Září            3. a 17.
Říjen          1., 15. a 29.
Listopad   12. a 26.
Prosinec     10.

Ceník inzerce:

celá strana - 700 Kč
1/2 strany - 400 Kč
1/4 strany - 250 Kč

Rádková inzerce, cena dohodou.


